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Wat een mooie Nota Meerjarenbeleid ligt er, vol met prachtige plannen. De enorme 

ommezwaai in de financiële positie van de gemeente Wierden is wonderlijk te noemen. 

Tekorten in met name de jeugdzorg zijn deels gecompenseerd door het Rijk en door 

verkochte Cogas-aandelen is er nu ruim twee miljoen. Maar daaraan kleeft wel een soort 

winstwaarschuwing, want vanaf 2026 ontvangen we 370.000 euro minder dividend.  

Sociaal domein 

We hebben al eerder aangegeven dat de bezuiniging op sociaal domein, zoals becijferd door 

sociaal domein, volledig wordt opgenomen in de begroting voor de komende jaren. Door de 

pas verschenen factsheets sociaal domein kunnen we dit goed monitoren en aandringen op 

bijsturen waar nodig. Laten we hopen dat het geen vorm van creatief boekhouden blijkt te 

zijn.  

Waar we gewend zijn aan voorzichtig boekhouden, bijvoorbeeld met de aanname dat het 

gemeentefonds op het huidige niveau blijft. Hierdoor zou het heel aannemelijk kunnen zijn 

dat dit een plusje wordt. Hieraan wordt bij Berenschot niet getwijfeld. Samen met u hoop ik 

dat het uitkomt, zonder dat dit de kwaliteit van zorg aantast. 

Uitgaven 

In 2022 hebben we bijna vier miljoen beschikbaar, ook is er bijna 1 miljoen aan de reserve 

toegevoegd. Het college doet voorstellen van 3,6 miljoen, voor eenmalige uitgaven en bijna 8 

ton voor structurele uitgaven.  

Dit doet me een beetje denken aan wat ons kabinet deed met de Miljoenennota. Alles al 

ingevuld en in het debat mocht de Tweede Kamer een ‘miljardje’ aan wijzigingen 

aanbrengen. Het liep anders af. De Tweede Kamer kwam met voorstellen, er werd 

samengewerkt, er werd wat gegund en op wat uitzonderingen na was de sfeer positief. Zo 

werden er zaken binnengehaald die er toe doen: salarisverhoging voor de zorg, meer geld 

voor onderwijs, woningbouw en duurzaamheid.  

Ik hoop dat we dit hier dunnetjes over kunnen doen: geen miljardje, maar een miljoentje eens 

onder de loep nemen.  

Partijen hebben hun stokpaardjes afgestoft. Want wat in de nota staat, wordt allemaal 

uitgevoerd. Er was geen lijst met onvervulde wensen, zoals voorgaande jaren. 

Sterke sociale samenleving 

Het voorstel voor uitbreiding van personeel hebben we al mee ingestemd, dus daar gaan we 

hier niet verder op in.  

De maatschappelijke agenda zien we met belangstelling tegemoet, jammer dat er geen 

inwoners hebben gereageerd. Is het een ‘ver-van-mijn-bed-show’ of is het juist te dichtbij? 

We horen het nog. 

Daarnaast zijn er nog losse eindjes, zoals Soweco, ook op financieel gebied. Hoe lang staat 

het vastgoed nu al te koop? Sinds 2017? 

Opnieuw komt er een onderzoek naar de minima in onze gemeente. Er moet zelfs een 

expert worden ingehuurd om te bekijken wat het effect is van inkomensregelingen. Vorig jaar 

kostte dat onderzoek 20.000 euro. Nu komt het bedrag op 7.000 euro en 6500 euro voor een 



jaarlijkse update. Waarom? Wat wilt u precies weten? Deze nota staat toch al bol van 

onderzoeken waar geld voor wordt gevraagd.  

7000 euro betekent 14 laptops voor gezinnen met kinderen of 28 goede fietsen voor 

kinderen die voor het eerst naar de middelbare school. Het betekent 140 

kinderverjaardagfeestjes en nog veel meer.  

Kindpakket 

Voor het kindpakket is er dit eerste half jaar voor 102 kinderen een aanvraag ingediend. 120 

x 250 is 25.5000 euro. Als dat er in het tweede halfjaar ook 102 zijn, zitten we op een bedrag 

van 51.000 euro. En dat terwijl het extra geld op een haar na 80.000 euro bedraagt. De 

Klijnsma-gelden die bovenop het reguliere pakket zouden moeten komen worden niet eens 

uitgegeven.  

Ik heb u gewaarschuwd over de stokpaardjes, dit is er een van Progressief Wierden. Stel dat 

het 200 aanvragen worden, wat ik me niet kan voorstellen, want de meeste aanvragen 

gebeuren al in de eerste maanden. Dat kost dan een extra 100 euro per kind en 20.000 euro 

in totaal. Zo blijven we ruim binnen het totale budget. We dienen hierover een amendement 

(wijzigingsvoorstel) in.  

Jeugdzorg 

In het rapport van Berenschot heeft jeugdzorg veel aandacht gehad. We hebben er het 

afgelopen jaar veel over gesproken. Er staat een ronkende tekst in de nota, vol met 

verwijzingen naar onderzoeken die de laatste tijd ook elders zijn uitgebracht. Aan de 

voorkant moet méér gedaan worden aan preventie. Er wordt gevraagd om 28.000 euro voor 

een voorveld-regisseur om kwetsbare ouders te begeleiden. Prima! 

Maar we lezen niets over het reguliere jongerenwerk. De jongeren ontmoetingsplek (JOP), 

waar wij overigens geen fan van zijn, is bijvoorbeeld geruisloos verdwenen uit de plannen.  

Onderwijs 

Over het integrale huisvestingsplan voor onderwijs wordt gezegd dat het vanwege diverse 

omstandigheden niet gelukt is om een buffer te creëren. Zo komen de investeringen voor 

nieuwbouw van de scholen in de gemeente niet voor elkaar. Het blijkt om grote bedragen te 

gaan. En dan eerst vier jaar lang sparen: 500.000 euro per jaar en daarna zeer forse 

structurele bedragen. Volgens ons is dat noodzakelijk en onvermijdbaar.  

In het coalitieprogramma is nieuwbouw voor scholen in Enter uitdrukkelijk benoemd. Wat ons 

verbaast, is dat er in de Nota’s Meerjarenbeleid van 2019 en 2020 niet eens gesproken werd 

over deze investeringen. In de Nota Meerjarenbeleid die we vorig jaar hebben vastgesteld 

werd duidelijk gemaakt dat het toen niet mogelijk was om met de onderbouwde bedragen te 

komen.  

Kunt u ons uitleggen hoe het mogelijk is dat we nu, aan het eind van de coalitieperiode, pas 

horen hoe hoog en ongelofelijk fors deze lasten voor de gemeente zijn? Want dit is een 

natuurlijk een erfenis voor het volgende college omdat dit college er nu pas mee komt of ziet 

u dit anders? Waarom hebt u deze vervelende financiële boodschap uitgesteld?  

Leefbaarheid en sociale samenhang 

Daarover lezen we in de Nota Meerjarenbeleid het volgende en ik citeer: ‘Onze gemeente 

heeft veel vrijwilligers, echter het potentieel lijkt bijna volledig benut en er worden creatieve 

vormen voor het werven van vrijwilligers gezocht.’ 

Onze vraag is: hoe dan? De laatste paar jaar heb ik zoveel vrijwilligers gezien en gesproken 

de laatste paar jaar die via De Welle of op een andere manier actief zijn. Het zijn allemaal 



gepensioneerden die naast het oppassen op kleinkinderen nog tijd vinden voor 

vrijwilligerswerk. Wist u dat de stal uitmesten bij de manege aan de Wierdenseweg wordt 

gedaan door vrijwilligers? Elke morgen rond 7.00 uur zijn ze present. Allen 70+! Daar moeten 

we heel erg blij mee zijn. 

Ook het onderhoud aan het zorgalarmeringssysteem en het rondbrengen van warme 

maaltijden wordt gedaan door vrijwilligers. Ze hebben wel met elkaar gemeen dat ze ook 

graag tijd over houden om vrij te zijn. En terecht! Ik ben heel benieuwd hoe u denkt om op 

creatieve wijze meer vrijwilligers te werven. Kunt u een tipje van de sluier oplichten? 

De mensen van de Generatietuin, de Culturele Raad: allemaal vrijwilligers en wat zetten zij 

zich in! De kunstmarkt in de Generatietuin op 25 september was een succes: het was druk 

en gezellig. Chapeau!  

We mogen weer, we kunnen weer naar buiten. Hopelijk blijft het zo en wordt 2022 een jaar 

waarin ook alles op cultureel gebied weer mogelijk wordt. U stelt voor om 15.000 euro per 

jaar beschikbaar te stellen. Ons idee is om de sector wat ruimer in het jasje te steken. We 

stellen daarom voor om hier 25.000 euro van te maken. Na twee jaar stilte moeten we meer 

mogelijk maken. Zowel voor de sector als voor onze inwoners. Misschien komen er nog wel 

aanvragen voor dit jaar, bijvoorbeeld voor mooie kerstvieringen, kerstconcerten en 

kerstbijeenkomsten. Er zit nu niets meer in de pot. Daarom dienen we een amendement in.  

Eenzaamheid 

Ook gaat u een lokale aanpak tegen eenzaamheid opstarten. In het tweede kwartaal van 

2021 zou er een plan opgesteld worden. Tot nu hebben we daar nog geen kennis van 

genomen. Maar wat niet is, kan nog komen.  

Ondertussen kwam er in het nieuws dat ’t Oosterhoes wordt gesloten. Nu lees ik in de 

Wiezer dat er aan de Marktstraat 4c een nieuwe ontmoetingsplek is. Een initiatief dat 

volgens deze voorliggende nota nog in de ontwikkelfase zit, een kledingbank waarvoor nog 

een pand gezocht moet worden. Nou, dat hoeft niet meer, het is al geregeld. De 

doelstellingen van dit initiatief zijn volgens mij gelijk aan die van 2Switch. Het adres klopt 

trouwens niet, daarop werd ik gewezen door een oplettende lezer van de weekkrant.  

’t Oosterhoes is ooit geopend om een inloophuis voor de wijk te worden. Dat is helaas niet 

gelukt, niemand uit de wijk komt er zomaar. Maar het is wel vaak in gebruik. Ik citeer uit de 

brief van ouderenbonden: ‘De gemeente heeft altijd graag een inloophuis/wijkcentrum van ’t 

Oosterhoes willen maken. Dat is niet gelukt. Maar wel wat gelukt is, is dat ’t Oosterhoes alle 

dagen bezet is door groepen ouderen die samenkomen. (…) Vraag hun agenda op van voor 

covid en u zult dat kunnen beamen. De agenda en reserveringen voor de gymclub, 

beweegtuin, kaartmiddagen en vergaderingen worden verzorgd door vrijwilligers.’ 

Wij roepen u op om in gesprek te gaan met de ouderenbonden, eigenaar van ’t Oosterhoes 

Reggewoon en met een afvaardiging van teleurgestelde vrijwilligers om deze 

ontmoetingsruimte open te houden. Als er nu iets is dat een voorliggende voorziening kan 

genoemd, waar ook in deze nota zo vaak mee geschermd wordt, dan is dat ’t Oosterhoes. 

Daarom dienen wij een amendement in. 

Duurzaamheid 

Duurzaamheid en klimaatverandering: actueler dan ooit in Nederland en ook in Wierden. Dit 

college heeft het vaak hierover in hun meerjarenbegroting. Een goed teken. Wat ons opvalt 

is dat het college geen echte keuzes durft te maken op het gebied van klimaatverandering en 

duurzaamheid. Dat kun je bijvoorbeeld zien aan het bod voor de Regionale Energie Strategie 

(RES). Wat ons betreft is dit echt te weinig en gaan we de doelstellingen niet halen.  



Kan dit college aan de hand van cijfers onderbouwen dat we de doelstellingen wel gaan 

halen met de huidige maatregelen? Er wordt veel geld vrijgemaakt voor meer fte (dus meer 

werk), wat ook nodig is. Alleen zouden wij graag zien dat er geld wordt vrijgemaakt voor de 

aanpak in de praktijk, voor onze inwoners. Denk bijvoorbeeld aan het isoleren van woningen. 

Wat je niet gebruikt, hoeft niet opgewekt te worden.  

Prettig wonen en leven 

In deze gemeente scoren we al jaren goed op prettig wonen en leven. Daar wil ik graag een 

voorstel (motie) voor indienen, in feite dezelfde als bij de begrotingsbehandeling in 2018. 

Van een stuk groen, grenzend aan een begraafplaats, een parkje maken. Laten we het voor 

nu even een naam geven, het Herma-parkje, naar de bevlogen vrijwilliger die met het idee 

kwam. Het lijkt haar zo mooi om dit stuk groen te gebruiken om met de ouderen van het 

Reggedal naartoe te wandelen, om kinderen te laten spelen en om jongens en meisjes te 

laten ravotten en voetballen. Niet alleen jongens, zoals u beschrijft. Wel eens van de Oranje 

leeuwinnen gehoord? Nou, dan! Maar het zal ook een plek worden om tot rust te komen.  

De raad stemde hier unaniem mee in, maar het is er nooit van gekomen. Daarom dien ik het 

voorstel opnieuw in, want we hebben dit met z’n allen omarmd. In 2018 heb ik zelfs een 

ontwerpje gemaakt met hulp van een tuinarchitect. Graag overhandig ik dit, maar het mag 

ook anders. Als het maar een plek wordt voor jong en oud.  

Tot slot 

Hoe mooi is het dat we nu eindelijk de moed en mogelijkheid hebben om langs de Ypeloweg 

een vrijliggend fietspad aan te leggen? Een wens die wij als partij al jaren hebben. De 

oprichter van onze partij, Pelle Mug, begon er ooit al over. Jammer dat hij het nou niet meer 

meemaakt.  

Fijn dat NEW dit ook heeft opgepakt en CDA nu ook is meegegaan. Daardoor is er een 

meerderheid ontstaan, waardoor dit fietspad er komt. Wij hebben er al ruim twintig jaar om 

gevraagd en eindelijk is het zover!   

 

 

 

 


